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Slovo starosty
Vážení spoluobčané,
průběh letošního po-
časí často připomíná
průběh počasí loň-
ského roku, s tím rozdí-
lem, že letos spadlo do
dnešního dne více deš-
ťových srážek (vzpo-
meňme na dešťové
přeháňky na Srazu ro-

dáků v loňském roce). Často slyšíme v médi-
ích o horkém a suchém létě, které by nás
mělo provázet i v roce letošním (možná, že
ano). Naši předkové však uměli určitě mno-
hem lépe zacházet s vodou, a to větším čle-
něním krajiny, množstvím různých proláklin,
příkopů a vodních rýh na zahradách. Svody
ze střech (pokud nějaké byly) odváděly vodu
ke stromům na přilehlé zahrady, ale dnes ve
většině případů odvádíme dešťové vody „dů-
myslným potrubím“ až do potoka. Apeluji
tímto na výraznější a kvalitnější zadržování
dešťové vody v okolí našich obydlí, ať již in-
stalováním velkých barelů, jako zásobníků
vody, nebo umístěním „vsakovacích košů“ na
našich zahradách.

Vojtěch Eliáš

Bagrování potoka
V měsíci červnu letošního roku opět došlo ze
strany firmy Povodí Labe k čištění potoka na dvou
místech obce. Jedná se o úseky: Šeredovo – Havlí-
kovo (u Zrzavých) a soutok potoků za benzinkou.
Oba tyto úseky byly značně zaneseny naplavenou
hlínou a zarostlé bujnou vegetací. Ne vždy se tyto
důležité bagrovací práce setkají s pochopením ob-
čanů sousedících s vodním tokem. Záměrem Po-
vodí Labe i obce je být připraven na případnou
zvýšenou hladinu vody našeho potoka.               -ve-

Podomní a pochůzkový
prodej

Naše obec se zařadila mezi ty obce, kde není
možné na základě usnesení Zastupitelstva obce
(vyhláška je k nahlédnutí na elektronické desce
obecního úřadu) provádět podomní a pochůzkový
prodej. V praxi to znamená, že vaše obydlí v po-
slední době často neoprávněně navštívily osoby
(většinou mladí lidé), které se vydávaly za zástupce
elektrárenské nebo plynárenské společnosti a pře-
svědčovaly, především seniory, aby se nechali pře-
hlásit k jiné dodavatelské společnosti. Zrušit a
vrátit zpět takové rozhodnutí je ale vždy problém.
Apelujeme hlavně na mladší ročníky, aby tyto zále-
žitosti vyřizovaly samy a nenechávaly je na svých
rodičích.                                                         Vojtěch Eliáš

Ukončení 
pozemkových 
úprav
Komplexní pozemkové úpravy skončí na podzim
letošního roku a začne platit nová Katastrální
mapa. Tímto datem také bude možno postupně
žádat Státní pozemkový úřad o bezplatné vymě-
ření hranic pozemků, a to zejména kolem vodních
toků či stromořadí. Netýká se to pozemků pronaja-
tých u ZOD Zálší. Pokud má vlastník pozemků po-
třebu vytyčení nových hranic, je možné se přihlásit
na Obecním úřadě v Tisové. -ve-

Proč nežádáš o dotaci?...
Často se na obecním úřadě setkáváme s otázkou,
proč se nezažádá o dotaci na to či ono. Možná to
tak nevypadá, ale o možnostech dotací pro malé
obce (do jednoho tisíce obyvatel) se zase tak moc
říci nedá. Malé obce potřebují především dotace na
opravu a údržbu obecního majetku a nikoli na „ško-
lení“. Podmínkou dotačního titulu je také spolufi-
nancování z rozpočtu obce ve výší 30 – 50 % a
zastupitelé musí dobře zvážit možnosti rozpočtu
nejen v daném roce, ale i v roce následujícím. Vět-
šinou je praxe taková, že poptávka po dotacích ně-
kolikanásobně převyšuje nabídku jednotlivých
poskytovatelů dotací.
V dotačním titulu Pardubického kraje na opravu
obecního majetku pro letošní rok naše obec do-

stala na opravu střechy mateřské školy pouze 100
tis. Kč a 250 tis. Kč na PD na vodovod pro Zaháj.
Mikroregion Vysokomýtsko (jehož naše obec je
členem) dostal pro 24 členských obcí celkovou
finanční částku 300 tis. Kč na opravy sportovišť
(což činí 12 500,- Kč na jednu obec!).
Na webových stránkách Ministerstva pro místní
rozvoj se můžete dočíst, že v r. 2016: 
- pouze 4 obce ze 13 z okresu Ústí nad Orlicí dostaly
dotace na opravu sakrálních staveb v majetku
obce
- pouze 6 obcí z 20 z okresu Ústí nad Orlicí dostalo
dotaci na opravu obecních komunikací. Co více
k tomu dodat?

Vojtěch Eliáš

V současné době byla projektová činnost výstavby
vodovodu Pekárka – Zaháj pozastavena, a to z dů-
vodu nedokončených Pozemkových úprav na ka-
tastrálním území obce. Po dokončení
Pozemkových úprav se bude na projektu pokračo-
vat.                                                                                  -ve-

Vodovod Zaháj

Žáci mateřské školy v Tisové zavítali v jarních měsících na hrad Kunětická hora u Pardubic. Více o činnosti
tisovské školky čtěte na straně 2.



Těšíme se na prázdniny...
Prázdniny jsou časem vý-
letů a nás první jarní výlet
zavedl k paní Víchové za
domácími zvířátky. Zpá-
teční pěší túru přírodou s výhledem na Vysoké
Mýto zvládly všechny děti. Čarodějnický den jsme
strávili při hrách a soutěžích, vařením čarodějnic-
kého lektvaru a tradičním opékáním buřtů na za-
hradě mateřské školy se školáky. V rámci výchovy
k péči o životní prostředí jsme před školkou vysa-
dili vrbu, o kterou se pečlivě staráme a při výletu
na Zaháj jsme vyčistili studánku v lese. Pro ma-

šimi kamarády z MŠ Zálší,
který nás letos zavedl  do
Pardubic, do Perníkové
chaloupky,  s nadsázkou

v pohádce nás provedl dědek a Ježibaba nás od-
měnila sladkým perníčkem. Hrad Kunětická hora
nás přivítal ve svých hradních prostorách pohád-
kou „Jak se peče písnička“. Na zpáteční cestě nás
sice překvapil déšť, ale to už jsme byli v autobuse. 
Ve čtvrtek 2. června 2016 jsme se jako každoročně
účastnili sportovních her TROJBOJ v Českých Heř-
manicích. I přesto, že máme věkově mladší třídu

Mateřská škola

Trojboj v Českých Heřmanicích

Vystoupení ke Dni matek Pasování na školáky V trojboji byla úspěšná především děvčata

minky k jejich svátku Dne matek připravili děti a
paní učitelky ucelenou choreografii pohádek, ta-
nečků a cvičení „Svět zvířat“ doplněnou vkusnými
dárečky v podobě malovaných hrníčků. Svým nej-
bližším tím udělali velikou radost.
Jako každoročně jsme celodenní výlet prožili s na-

než bylo dříve obvyklé, jsme přivezli TŘI medaile,
dvě zlaté a jednu stříbrnou. Oporou družstva před-
školáků byla letos děvčata A. Polanská (zlato - hod,
zlato - konečné pořadí dívky a E. Víšková (stříbro -
hod), i družstvo mladších dětí bylo velmi šikovné a
rychlým během překážkovou dráhou vybojovalo

Pálení čarodějnic

Obecní úřad opět upozorňuje ty spoluobčany – za-
hrádkáře, aby si své trávníky posekali od pondělí
do soboty a zbytečně nedráždili své sousedy ne-
dělním sekáním, tak jak se tomu dnes děje...

-ve-

Nedělní klid

čtvrté místo. Všechny děti si odvážely hřejivý pocit
z férového sportovního zápolení.  
V závěru roku jsme se rozloučili a „pasovali čtyři
předškoláky na školáky“, kteří budou již od pod-
zimu „zařezávat“ ve školních lavicích, A. Polanskou,
D. Chlebounovou, D. Husáka a A. Kurkovou. Pře-
jeme jim úspěšný start ve škole! 
Všem dětem přejeme krásné prázdniny a těšíme
se, že se ve zdraví a s krásnými zážitky sejdeme
opět ve školičce již s novými kamarády T. Pavlíč-
kem, E. Němcovou, H. Suchánkovou a A. Husáko-
vou. Nové školáčky přivítáme již v pondělí 22.
srpna 2016.                                          Dagmar Straková

Zájezd hasičské mládeže
Ve Vysokém Mýtě se v sobotu 4. června konalo Sodomkovo setkání historických automobilů a také his-
torických hasičských stříkaček. Tisovská hasičská mládež se zúčastnila tohoto setkání. Družstvo dětí z
Tisové mělo možnost si vyzkoušet pumpování a stříkání vody z historické ruční stříkačky přímo na ná-
městí ve Vysokém Mýtě.



Poslední čtvrtletí v naší škole
Nejkrásnější měsíc školního roku pro školáky končí.
Všichni žáci si odnášejí odměnu za svou celoroční
práci a snahu – vysvědčení. Někteří jsou spokojeni
více, jiní možná méně. Ale všechny žáky nyní čekají
dva dlouhé měsíce odpočinku. Někteří je budou
trávit na letním táboře, u babiček a dědečků, u te-
tiček, ale všichni se asi nejvíc těší, že spolu s ma-
minkou a tatínkem odjedou na dovolenou a budou
všichni spolu. Ať vám ty dlouhé dva měsíce ubíhají
pomalu. Poslední čtvrtletí, které jsme většinou strá-
vili ve školních lavicích, nám zpestřily i jiné školní
aktivity. V polovině dubna jsme ve školní jídelně
měli velice hezkou a zajímavou besedu o hudeb-
ních nástrojích. Viděli a slyšeli jsme i nástroje
dávno zapomenuté, které se v dnešní době již
vůbec nepoužívají. Tato beseda se všem moc líbila.
Asi za měsíc jsme si na besedě o Bedřichu Smeta-
novi poslechli jeho stručný životopis se spoustou
ukázek z jeho tvorby. I tato beseda byla moc hezká.
Na Den Země jsme se rozjeli do Vysokého Mýta,
kde jsme si, mimo jiné, také zasoutěžili a každý si
odvážel nějakou odměnu nebo i nějakou zakoupe-
nou maličkost. Na čarodějnické rojení jsme se slétli
poslední dubnový čtvrtek. Na zahradě mateřské
školy jsme si opekli buřty, zasoutěžili a navařili ča-
rodějnické lektvary. Počasí nám i letos přálo a
všichni jsme odlétali domů velice spokojení. Po
celý duben jsme také připravovali vystoupení pro
maminky k jejich svátku. Besídka se nám povedla
a maminky i ostatní diváci odcházeli domů spoko-
jeni. Začátek května bývá v Tisové spojen také
s lampionovým průvodem k uctění památky všem
padlým ve válce.  Této akce se zúčastňují tradičně
téměř všichni naši žáci. 26. květen patřil setkání
málotřídních škol v Dobříkově. Název BRABENEC
(branně bezpečnostní netradiční cvičení) získal
proto, že si všechny děti vyzkouší sami a také uvidí
něco z první pomoci, ochrany přírody, bezpečnosti
silničního provozu, práce policie a záchranné
služby. Tato akce je náročná na přípravu i organi-
zaci, ale vždy se vydaří a všichni odjíždějí z Dobří-
kova nadšeni. Tak tomu bylo i letos. 14. června žáci
3., 4. a 5. ročníku strávili dopoledne na dopravním
hřišti ve Vysokém Mýtě. Počasí jim přálo, všichni se
vrátili do školy spokojeni.                                                                                                   
Po velkém úspěchu i na letošní 16. školympiádě ve
Vysokém Mýtě jsme se rozjeli – někteří na kolech,
jiní autem - do Českých Heřmanic na malou ško-
lympiádu. Na této lehkoatletické soutěži jsme měli
méně soupeřů, ale museli jsme bojovat i tady ze
všech sil, abychom si i odtud přivezli nějaké me-
daile. Našimi soupeři byli žáci heřmanické a záleš-

ské školy. A opět se nám dařilo. Medailí jsme měli
velkou úrodu - celkem 22.  Nejlepšími sportovci byli
Ondřej Kurka, Filip Hornišr, Denisa Macková a Amé-
lie Zemanová, všichni stáli čtyřikrát na stupních ví-

Základní škola
tězů. Předposlední školní týden jsme strávili na
škole v přírodě v Bartošovicích v Orlických horách.
Všichni se moc těšili, jak stráví čtyři noci bez rodičů
na pokojích se svými kamarády s celodenním pro-
gramem, který si pro ně připravily paní učitelky.  Po
návratu už zbývá jenom rozdat si vysvědčení a
škola bude čekat celé dva měsíce opuštěná na
nové i staronové školáky. Krásné prázdniny!      -er-

26. června 2016 zemřel pan Ladislav Plocek ve
věku 78 let, rodák z Tisové, „ze dvora“. Jeho mat-
kou byla Růžena Plocková, rozená Kostlánová. Ta
měla dvě sestry: dvojče Zdenu, provdanou Hajzlo-
vou a mladší sestru Vlastu, provdanou Novákovou.
Ladislav chodil do školy v Tisové, poté se oženil
se Zuzanou, rozenou Martákovou. Narodila se jim
dcera Jarmila a zanedlouho se přestěhovali na
Jižní Moravu do Lanžhota, kde žili dosud. Ladislav
byl všestranný člověk, rád opravoval auta, rozvážel
zboží po celé republice. Žádná práce pro něj nebyla
problém. Ve volných chvílích si rád zabafal z fajfky.
Navždy zůstane v našich srdcích.  

Manželka Zuzana a dcera Jarmila

Vzpomínáme

Na místním hřbitově probíhají úpravy pěšin a uliček mezi hroby. Dochází ke sjednocení těchto ploch po-
mocí pískové směsi, která časem a deštěm utuhne a nedochází k prašnosti a rozlétávání kamínků při se-
kání, jak se tomu dnes velice často děje. Z tohoto důvodu opětovně tímto dávám nájemcům hrobových
míst na vědomí, aby nepoužívali na hřbitově kamennou drť. Vyzývám také nájemce, aby věnovali pozor-
nost dostatečnému upevnění náhrobních kamenů (náhrobků), aby nedošlo k poškození okolních hrobů
nebo k úrazům osob.                                                                                                                                                          -ve-

Úpravy na hřbitově

Sportovní občané obce mají opět nové „víceúče-
lové“ sportovní hřiště. Přesněji řečeno: Nový po-
vrch pro víceúčelové sportování. Zastupitelstvo
obce, po dohodě s TJ Sokol, přistoupilo k řešení vý-
měny povrchu hřiště za základní školou. Podmín-
kou výměny povrchu bylo, aby hřiště mohlo být
navštěvováno vyznavači všech sportů míčového

Nové tenisové hřiště
zaměření, včetně dětí základní a mateřské školy.
V pátek 24. června došlo k přejímce hotového díla.
Poděkování patří Tělovýchovné jednotě Sokol za fi-
nanční příspěvek ve výši 250 tis. Kč. Věříme, že toto
hřiště bude patřičně využíváno ke spokojenosti ši-
roké veřejnosti. 
Rezervační systém on-line na WEBu obce již připra-
vujeme. Prozatím budou klíče k dispozici v dopo-
ledních hodinách na obecním úřadě, odpoledne
nebo navečer u Pavla Šeredy nebo v hospodě.
Vstupné za pronájem hřiště činí 50,- Kč na hodinu. 

Vojtěch Eliáš
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Tisovské okénko
Zpravodaj obce Tisová

TJ Sokol

V květnu jsme se pokusili založit tradici sokolských
turistických výletů. Výlet byl naplánován pro
zdatné turisty přes vrchol Králického Sněžníku
z Polska, ti méně zdatní přejeli do Dolní Moravy na
„Stezku v oblacích“ a ostatní atrakce.  O zájezd byl
velký zájem, autobus byl zcela zaplněný.  Navzdory
špatné předpovědi svítilo sluníčko a doufám, že
byli všichni spokojeni. Na podzim si něco podob-
ného určitě zopakujeme, třeba Vysočinu…           -rs-

Zlatá tisovská děvčata!
V sobotu 21. května se ko-
nala ve Voděradech okr-
sková soutěž hasičů v
požárním sportu. V sou-
těži družstev žen zvítězila tisovská děvčata v po-
žárním útoku v čase 26,58 vteřin před ženami z
Českých Heřmanic a třetími Vračovicemi - Orlov.
Domácí družstvo mužů z Voděrad zvítězilo před
druhou Tisovou a třetí místo obsadilo družstvo
mužů z Vračovic - Orlov. V soutěži jednotlivců ob-

sadil třetí místo Vojtěch
Mikulecký z Tisové. Podě-
kování patří všem hasi-
čům, kteří se podíleli na

přípravě soutěžních družstev i všem soutěžícím.
Ještě jednou blahopřeji hasičkám z Tisové, která
soutěží již deset let a za toto období děvčata obsa-
dila osmkrát umístění na bedně vítězů. V letošním
roce soutěžilo devět družstev žen a naše děvčata
jsou vítězná!                                                   Josef Pánek

Hasiči

Sanitární den
Sanitární den Mikroregionu Vysokomýtsko se
uskutečnil v sobotu 11. června v obci Sruby za
účasti družstva z Tisové ve složení Adéla a Micha-
ela Synkovy, Aneta Suchomelová, Tomáš Horský,
Vojtěch Mikulecký a Jakub Částka. Soutěží se
zúčastnilo 10 družstev a my jsme skončili na krás-
ném 5. místě.                                           Míša Synková

Dobráci roku
Sbor dobrovolných hasičů z Tisové se přihlásil do
soutěže „Dobráci roku“, kterou pořádá Český roz-
hlas Pardubice. Po vylosování našeho sboru a od-
vysílání medailonku o tisovských hasičích, se ze
čtyřiceti sborů z Pardubického kraje umístil náš
sbor na 26. místě. Zvítězil sbor hasičů z SDH Bys-
třec. Děkuji všem, kteří podpořili náš sbor zasláním
SMS.
Před týdnem byl natočen videospot o Sboru dob-
rovolných hasičů Tisová. Možnost shlédnutí je po-
mocí odkazu na webových stránkách obce Tisová.
Dovoluji si Vám i Vaším rodinám popřát příjemné
prožití dovolené a dětem hezké prázdniny a nám
všem přání co nejméně mimořádných událostí!      

Josef Pánek

Turistický výlet 
na Králický Sněžník

Veliký úspěch žáků naší školy
První červnový den tohoto roku se naše škola již
pošestnácté zúčastnila školympiády ve Vysokém
Mýtě. I v letošním roce dosáhli žáci, kteří školu re-
prezentovali, vynikajících úspěchů. Domů jsme si
přivezli devět medailí.
Naše - asi nejmenší zúčastněná škola - skončila na
čtvrtém místě za velkými školami z Vysokého Mýta
a Chocně. Nejlépe si vedl žák druhého ročníku On-
dřej Kurka, který získal celkem pět medailí. Jsou
mezi nimi medaile zlaté, stříbrné i bronzové. Žá-
kyně druhého ročníku Veronika Mikulecká vybojo-
vala dvě medaile. Stejný počet medailí si přivezla
domů Amélie Zemanová - žákyně 3. ročníku. 

Celkem naši školu letos reprezentovalo deset žáků.
Všem závodníkům patří obrovské poděkování.
Jsme rádi, že sport dětem naší školy není cizí.
Pevně doufáme, že k  nyní už funkčnímu doskočišti
(po zhruba deseti letech) přibude třeba i kousek
běžecké dráhy pro nácvik běhu na krátké vzdále-
nosti. Vždyť prostory pro sportování jsou v Tisové
dostatečné. Zastupitelé obce  a TJ Sokol Tisová by
se přece mohli domluvit a pro děti - sportovce -
běžeckou dráhu někde vybudovat. Předem již nyní
děkujeme. 

Žáci a učitelé ZŠ
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